
 
 
     P R O T O K Ó Ł   Nr XV/07 
 
 
 
   Z obrad Sesji Rady Miasta i Gminy Dolsk  
 
   Z dnia 26 września 2007 roku . 
 
 
  Ad.1 Otwarcie XV Sesji Rady Miasta i Gminy Dolsk  
 
 

Otwarcia XV Sesji Rady Miasta i Gminy Dolsk dokonał 
Przewodniczący Rady Zbigniew Kierzkowski, który powitał radnych i 
zaproszonych gości i stwierdził ,Ŝe na 15 radnych na Sali obecnych jest 14 
radnych wobec czego Rada władna jest do podejmowania uchwał i decyzji 
./lista obecności stanowi zał nr 1 do protokołu / 

 
 
  Ad.2 Przyjęcie protokołu z obrad XIV Sesji Rady Miasta i Gminy  
 
   Zabierając głos w tym punkcie Przewodniczący Rady stwierdził, Ŝe  

Protokół z obrad XIV Sesji został sporządzony i znajduje się w Biurze Rady. 
Radni do sporządzonego protokołu nie wnieśli Ŝadnych uwag i zastrzeŜeń . 
 
Ad.3 Informacja Burmistrza z działalności międzysesyjnej . 
 
Informacja została przedłoŜona radnym przez Burmistrza Miasta i Gminy 
Henryka Litka ,która stanowi zał nr 2 do protokołu  
Radni do przedłoŜonej  informacji nie wnieśli Ŝadnych zastrzeŜeń oraz nie  
wniesiono Ŝadnych zapytań . 
 
Ad. 4. Podjęcie uchwał :  

a/zmieniająca uchwałę w sprawie zaciągnięcia kredytu na 
sfinansowanie zadania inwestycyjnego „Zakup autobusu szkolnego „. 

 
Projekt uchwały przedstawiła Pani ElŜbieta Juskowiak Skarbnik Miasta 

mi Gminy ,która w uzasadnieniu powiedziała, Ŝe w związku z moŜliwością 
zakupu autobusu szkolnego za znacznie niŜszą kwotę kwota kredytu zostaje 
skorygowana do wysokości poniesionych nakładów tj. 66.953,60,-zł. 

Kredyt  zostanie spłacony z dochodów własnych gminy w 8 ratach 
kwartalnych począwszy od I kwartału 2008 roku . 

 
Wobec braku zapytań ze strony radnych Przewodniczący Rady Zbigniew 
Kierzkowski przeprowadził głosowanie nad projektem uchwały  
Uchwała nrXV64/07 została zatwierdzona 14 glosami i stanowi zał nr 3 do 
protokołu . 
 



 
 
  b/zmieniająca uchwałę w sprawie budŜetu miasta i gminy na 2007 
rok 
 
Projekt uchwały przedstawiła Pani ElŜbieta Juskowiak Skarbnik Miasta i 
Gminy ,która w uzasadnieniu podjęcia tej uchwały powiedziała ,Ŝe podjęcie tej 
uchwały pozwoli na sfinansowanie pewnych zadań dot. np oświaty i 
wychowania ,gdzie  pismem wojewody  zwiększa się plan dochodów o kwotę  
11.696,-zł  na naukę języka angielskiego w klasach pierwszych i drugich szkól 
podstawowych w roku szkolnym 2007/2008  
RównieŜ w dziale  zwiększa się plan dochodów i wydatków  o kwotę 20.545,-
zł w związku z realizacja  Rządowego programu wyrównywania szans 
edukacyjnych dzieci i młodzieŜy w 2007 roku . 
W dziale kultura i ochrona dziedzictwa  narodowego  - na podstawie zawartej  
umowy z powiatem Śremskim zwiększa się plan dochodów i wydatków ko1) w 
tym dziale o kwotę 2.000,-zł na częściowe pokrycie kosztów nadania imienia 
Powstańców Wielkopolskich Gimnazjum w Dolsku . 
 
Radny Kazimierz Pepliński – w projekcie uchwały jest równieŜ w dziale 
bezpieczeństwo publiczne  i ochrona przeciwpoŜarowa  ujęta kwota 1500,-zl na 
zakup paliwa dla policji . 
Kto zatem policje finansuje jeŜeli my mamy równieŜ pomagać w jej 
utrzymaniu . 
Skarbnik MiG  – policja jest finansowana z budŜetu wojewody . 
 
Radny Jacek Woroch – w ostatnio prowadzonej kampanii wyborczej duŜo 
słyszy się o bardzo duŜych pieniądzach dla policji   a jak widzimy zwracają  się 
równieŜ o finansowanie do samorządów . 
Jestem za tym aŜeby na naszym terenie policja była  poniewaŜ z jej strony jest 
duŜo interwencji , jednak w moim przekonaniu Państwo się chwali ,Ŝe ma na 
policję duŜo pieniędzy  a tu występują o dotacje . 
Radny Zbigniew Kiel -  mówimy o kwocie 1500,-zl – jest to dość 
symboliczna kwota jednak czy jesteśmy przekonani ,ze  ta kwota zostanie 
przeznaczona dla Dolskiej policji. 
 
ElŜbieta Juskowiak – Skarbnik MiG – mamy zapewnione ,Ŝe te pieniądze 
będą  
Przeznaczone  dla posterunku w Dolsku gdyŜ to było by regulowane  na 
podstawie rachunków za paliwo . 
Przewodniczący Rady Zbigniew Kierzkowski – policja  zwróciła się  o taka 
pomoc  i te 1500,-zł  nie jest duŜą kwotą ale decyzja naleŜy do rady . 
 
Wobec braku dalszej dyskusji nad projektem przedstawionej uchwały 
Przewodniczący Rady Zbigniew Kierzkowski przeprowadził glosowanie n 
 Za podjęciem uchwały głosowało 6 radnych  
 8 radnych wstrzymało się od głosu . 
Uchwała  nr XV/65/07 została zatwierdzona i stanowi zał nr 4 do 
protokołu. 
 



   
 

c/powołania Zespołu Opiniującego kandydatów na Ławników  
  sądowych . 
Głos w tej sprawie zabrał Przewodniczący Rady Zbigniew Kierzkowski który 
odczytał pismo Prezesa Sądu o ilości wybieranych ławników z naszego terenu . 
Następnie głos zabrała Pani Liliana Lenarczyk śurczak Sekretarz Miasta i 
Gminy, która przedstawiła procedurę  wybieralności ławników  ,sposób 
zgłaszania  kandydatów oraz zadania zespołu weryfikującego zgłoszenia 
kandydatów . 
 
Do zespołu opiniującego kandydatów na ławników zgłoszono  
Radnego Stanisława Porzucka  
Radnego Jacka Worocha  
Radna Wiesławę Szermelek  
 
Innych kandydatur nie zgłoszono  
Wobec powyŜszego Przewodniczący Rady przeprowadził głosowanie nad 
projektem uchwały zatwierdzającej powyŜsze kandydatury . 
 Uchwała nr NR XV/66/07 została zatwierdzona 14 głosami i stanowi zał nr 
5 do protokołu . 
 
  d/ nadania Odznaki Pamiątkowej „za Zasługi dla Miasta i Gminy 
Dolsk . 
 
W tym punkcie głos zabrał Burmistrz Miasta i Gminy Dolsk ,który przedstawił  
wniosek o nadanie tej odznaki  i w uzasadnieniu powiedział Występując do 
Rady Miasta i Gminy Dolsk o nadanie Panu Mariuszowi Banaszakowi Odznaki 
Pamiątkowej „Za Zasługi dla Miasta mi Gminy Dolsk mam na względzie 
niespotykane w historii naszej gminy dokonanie sportowe kandydata . 
OtóŜ Pan Mariusz uczestnicząc w mistrzostwach świata w Indonezji 
wywalczy…ł tytuł mistrza w konkurencji combat kalaki . 
W drodze do sukcesu pokonał przeciwników w swojej kategorii wagowej ,w 
tym wnuk twórcy systemu combat kalaki . 
Jest jedynym Polakiem, który sięgnął po zloty krąŜek w tych mistrzostwach . 
Mam nadzieję, Ŝe Wysoka Rada podzieli moje zdanie i zdecyduje o nadaniu 
Odznaki przedstawionemu kandydatowi . 
 
Po wysłuchaniu tak szerokiego uzasadnienia Radni do przedstawionego 
projektu uchwały nie wnieśli Ŝadnych zapytań i w wyniku przeprowadzonego 
głosowania  uchwał nr XV/67/07 została zatwierdzona 14 glosami i stanowi 
zał nr 6 do protokołu . 
Po zatwierdzeniu tej uchwały nastąpiło uroczyste wręczenie tej odznaki Panu 
Mariuszowi Banaszakowi przez Burmistrza Miasta i Gminy Henryka Litka 
oraz Przewodniczącego Rady Zbigniewa Kierzkowskiego . 
Radni złoŜyli Panu Mariuszowi Banaszakowi serdeczne Ŝyczenia z okazji 
odniesionego sukcesu . 
Pan Mariusz Banaszak podziękował radzie za uhonorowanie go tak wysokim 
odznaczeniem . 
 



  
 
Ad.6 Interpelacje i wnioski radnych . 
 
W tym punkcie  obrad Przewodniczący Rady odczytał odpowiedz jaka 
nadeszła w Przychodni Familia  odnośnie i nterpelacji radnego Drewsa 
Romana . 
Następnie odczytał pismo  jakie wpłynęło do Rady od Światowego Związku 
Zołnierzy Armii Krajowej Okręg Wielkopolski  za wsparcie finansowe budowy 
Pomnika Polskiego Państwa Podziemnego i Armii Krajowe j w Poznaniu .i 
 
Przewodniczący Rady poinformował radnych, Ŝe odsłonięcie tego pomnika 
odbyło się właśnie dziś i osobiście brał udział w tej uroczystości . 
 
Radny Kazimierz Pepliński – jak w tej chwili wygląda sprawa uzyskania 
środków unijnych ,czy są one juŜ podzielone i jak będzie się przedstawiała  
sprawa ich uzyskania . 
 Radny Jacek Woroch  - w latach 90 tych  na naszym terenie była 
przeprowadzona akcja dot. załoŜenia telefonów na naszej gminie. 
Wtedy telekomunikacja była tym bardzo zainteresowana w tej chwili jest 
bardzo duŜy kłopot z  załoŜeniem internetu i wszyscy na tym cierpią a 
szczególnie mówię w imieniu uczniów  którzy z tego internetu  nie mogą 
korzystać  
Czy jest jakaś moŜliwość  aŜeby to wymóc na operatorze sieci ,przecieŜ 
wszyscy tutaj wiemy. Ŝe duŜo wiosek nie ma tego podłączenia . 
 
Burmistrz MiG Henryk Litka  – temat który tu został poruszony a dotyczący 
podłączeń do internetu nie jest tematem nowym  i w tej sprawie juŜ 
interweniowałem kilkakrotnie i zawsze otrzymuje negatywna odpowiedz albo 
taka aŜeby samorząd z własnych pieniędzy zrobił to zadanie  
Zajęliśmy się ta sprawą na konwencie Burmistrzów powiatu śremskiego i 
sytuacja w tej chwili wygląda w następujący sposób  
Srem zajmuje się tym w ten sposób ,ze postawił na system radiowy  aŜeby nie 
inwestować duŜych pieniędzy tak jak to proponuje TPSA . 
W tej chwili jest to Śrem testowane  i jak zda to w Śremie egzamin  to my teŜ 
do tego przystąpimy – koszty są nieporównywalnie mniejsze \ 
Pod koniec roku będę miał w tej sprawie duŜo więcej informacji i wtedy tez 
moŜemy zwrócić się po środki zewnątrz . 
 
Drugie pytanie dotyczyło co ze środkami unijnymi  - czy są juz podzielone .. 
Osobiście uczestniczę w tym zespole i na dzień dzisiejszy 4 województwa 
zostały zweryfikowane  i tu jest województwo wielkopolskie  ale jeszcze 
daleko od funduszy ,musza być wybrane komitety  sterujące  oraz określenie  
co to jest pomoc publiczna  ,małe gminy jednak na duŜe środki nie maja co 
liczyć. 
Radny Roman Drews – co z przetargiem ba drogę Kotowo – Lubiatowo 
,kiedy on zostanie ogłoszony – przecieŜ mamy juz za chwilę pazdziernik a w 
tej sprawie nic się nie dzieje . 
 



Burmistrz MiG Henryk Litka  – przetarg został ogłoszenie i rozstrzygnięcie  
tego przetargu nastąpi 10 paŜdziernika . 
 
Radny Stanisław Porzucek – Panie Burmistrzu czy myśli  Pan o 
Mszczyczynie. Sytuacja z dnia na dzień się pogarsza i czy znajda się środku na 
Mszczyczyn . 
 Burmistrz MiG Henryk Litka  – w budŜecie na rok 2008 zadanie to zostanie 
ujęte jako priorytetowe . 
 
Radny Marek Zyffert  – na obradach lipcowej sesji mówiłem o ,dziurach na 
drodze  do Rusocina ,częściowo  to zostało usunięte  ale nie wszystko je4rst 
prośba o interwencje w tej sprawie . 
Mamy nowy autobus ,jest on dość długi    w związku z tym w Feliksowie 
naleŜy poprawić pobocze na zakręcie poniewaŜ ten autobus się nie mieści . 
 
Burmistrz MiG Henryk Litka  – są to sprawy poruszane przez Pana Radnego 
do sprawdzenia i natychmiastowej interwencji . 
 
 

Ad.6 Wolne głosy i wnioski  
 
W tym punkcie obrad głos zabrał Jan Chojnacki radny powiatowy 
który  

zadał następujące  zapytania : 
jak wygląda sprawa podłączeń  do gazu i czy ulica Polna będzie w tym roku 
podłączona do gazu . 

. 
Drugie pytanie do Pana Przewodniczącego Rady czy nie  byłoby 
moŜliwości  aŜeby Sesje tej Rady nie odbywały się w ostatnia środę 
miesiąca ,gdyŜ powiat  tez ma taki sam termin odbywania Sesji juz od 
kilku lat  i my jako radni powiatowi nie moŜemy brać udziału we 
wszystkich obradach Sesji . 

MoŜe Pan Przewodniczący porozumiał by się w tej sprawie z Przewodnicząca 
Powiatu i doszliby do jakiegość  rozwiązania  
 
Burmistrz MiG Henryk Litka  – robimy wszystko aŜeby ulica Polna jeszcze 
w tym roku była podłączona do gazu 
 
Przewodniczący Rady Zbigniew Kierzkowski – odnośnie terminy 
odbywania się Sesji  w tej chwili nie mogę sam decydować  o zmianie tego 
terminu ,nad tą zmianą lub utrzymaniem tego terminu zastanowią się wszyscy 
radni  
 
Radny Jacek Woroch -  przysłuchując się  dyskusji odnośnie terminu Sesji to 
musze tu powiedzieć ,Ŝe nasza rada sama taki termin ustaliła uwzględniając 
wszystkie propozycje w tym równieŜ moja, gdyŜ właśnie po ustaleniu tego 
terminu uwzględniono to przy opracowaniu planu lekcji w Gimnazjum ,gdzie 
jestem zatrudniony –stąd propozycja zmiany tego terminy teŜ nie jest na rękę – 
będę w tej sprawie  przeciwko dej decyzji  
 



 
 
 
 
  Ad. 7 Zakończenie obrad Sesji. 
 
Glos zabrał Przewodniczący Rady Zbigniew Kierzkowski ,który 
podziękował  wszystkim za udział  w Sesji i stwierdził ,Ŝe  wobec wyczerpania 
się porządku obrad XV Sesji uwaŜa za zakończone .   
 
 
 
 
Protokolant      Przewodniczący Rady 
 
Stefania Gagat     Zbigniew Kierzkowski 

 
 
 


